
JÄTEALAN YHTEISTYÖRYHMÄ (3/2023) KOKOUSMUISTIO 
 
Aika  Torstai 15.6.2023 klo 13.00-15.30  
 
Paikka  Teams ja nh. Lohi  (Aleksanterinkatu 7) 
 
Osallistujat  
 
Paikalla:  
Katja Moliis  Kierrätysteollisuus ry 
Jutta Laine-Ylijoki  KIVO 
Ilkka Hippinen  Motiva 
Anna-Maija Pajukallio YM (pj.) 
Jouni Nissinen  YM 
Johanna Routio  YM 
Jussi Kauppila (siht)  YM 
Mikko Paunio  STM 
Sirkku Jaakkola  YM 
 
Etänä: 
Aaron Vuola  Metsäteollisuus ry 
Juha Laurila  Rakennusteollisuus RT ry 
Marja-Riitta Korhonen YM  
Riitta Levinen  YM 
Sirje Stén  YM 
Pirjo Pietikäinen   Muoviteollisuus ry 
Leena Virkki  Teknologiateollisuus 
Juha-Heikki Tanskanen Suomen Pakkausyhdistys 
Teemu Virtanen  PIRELY 
Jenni Sademies  TYNK 
Jukka Kero   Kiinteistöliitto ry 
Marko Printz  Jätehuoltoyhdistys ry 
Eini Lemmelä   YM 
Marko Nurmikolu  Kuntaliitto 
Tuuli Myllymaa  Syke 
Jenni Hunnakko  MTK 
Lasse Pöyry  KKV 
Laura Idström  ELY-keskus 
Suvi Jutila  YM 
Titta Berlin  MMM 
Hanna Salmenperä  Syke 
Juha-Pekka Salmi  TYNK 
Outi Suomi  Business Finland 
Margareta Wahlström VTT 
Laura Paloviita  YM 
Merja Saarnilehto  YM 
Tarja-Riitta Blauberg YM 
Satumaija Levón  Elintarviketeollisuusliitto ry 
Malin zu Castell-Rudenhausen  VTT 
Marja Ola  Kaupan Liitto 
Merja Torniainen  Ruokavirasto 
 
 

1-2. Kokouksen avaus ja esityslistan hyväksyminen 
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja esityslista hyväksyttiin. 
 
3. Ajankohtaiset jäte- ja kiertotalousasiat / Anna-Maija Pajukallio YM 
 
Anna-Maija esitteli ajankohtaisia jäte- kiertotalousasioita. Esitys saatavilla hankeikkunassa.  

 EU:n akkuasetus on hyväksytty ja tullut voimaan 9/2023. Tarvittavat lakimuutokset tehdään 
kahdessa vaiheessa. 

 Komissio valmistelee muovijätteen vientikieltoa – käsitellään tarkemmin syksyllä.   

 Jätedirektiivin muutos koskee tekstiilejä ja elintarvikejätettä. 



 Tulossa myös maaperädirektiivi – iso asia, jolla linkityksiä moneen. 

 UTU-työryhmässä edelleen päävaihtoehdot auki: joko erityinen UTU-menettely kaikille sivutuote/ei 
enää jätettä-päätöksille (VE 1) tai niin, että mahdollisuus päättää asiasta myös ympäristöluvassa 
säilyy (VE 2). 

 Mineraalijätteen määrässä tilastointivirhe, kaivosteollisuuden sivukiviä puuttuu. 
 

 
4. Komission Early Warining esittely / Riitta Levinen YM  
 
Riitta esitteli komission Early Warning-prosessin tuloksia. Esitys saatavilla hankeikkunassa. Kokonaiskuvassa 
Suomi on jätehuollon/kierrätyksen keskikastia EU:ssa yhdessä muiden pohjoismaiden, Baltian maiden sekä 
Ranskan ja Espanjan kanssa. Suomi ja Ruotsi ovat noudattaneet uusia laskentasääntöjä, muista ei ole tietoa. 
Suurimmat ongelmat kierrätysasteen kehittymisen kannalta ovat matala talteenotto ja runsas poltto. 
Suosituksena on miettiä uusia ohjauskeinoja. YM järjestää syksyllä työpajan siitä, mitä asialle tulisi tehdä. 
Seuraavassa yhteistyöryhmän kokouksessa YM esittelee suunnitelmaa työpajan ohjelmasta. 
 
Kommentoitiin, että tuottajavastuujätteestä osa häviää mystisesti. Esimerkiksi markkinoille lasketusta 
SER:sta palautuu jätehuoltojärjestelmään 10 %. Ongelma on siis ainakin osin tilastoinnissa. Todettiin myös, 
että laitosmaista lajittelua lobataan voimakkaasti maihin, joissa ei ole erilliskeräystä.  
 
5. CRM (Kriittiset raaka-aineet aloite) / Sirkku Jaakkola YM 
 
Sirkku kertoi kriittisiä raaka-aineita koskevasta aloitteesta (CRM). Asiaa työstetään yhteisesti TEM-YM-
akselilla. Kiina-riippuvuudesta halutaan eroon kovalla poliittisella tahdolla. Ehdotuksessa on paljon uusia 
vaatimuksia, jotka koskevat niin toimijoita kuin viranomaisiakin, ja toimeenpano tullee aiheuttamaan paljon 
työtä. CRM-omavaraisuus on kuitenkin hyvä tavoite. Suomessa on paljon kaivospotentiaalia ja jotkut 
pelkäävät, että Suomesta tehdään EU-päätöksillä kaivosreservaatti. 
 
 
6. NIS2 ja CER direktiivien kansallinen täytäntöönpano / Marja-Riitta Korhonen YM 

Marja-Riitta kertoi huoltovarmuuteen liittyvien NIS2 ja CER-prosessien etenemisestä. Parhaillaan arvioidaan 
sitä, pitäisikö jätehuoltosektori sisällyttää CER-direktiivin kansallisen soveltamisalan piiriin. Isossa kuvassa 
kyse on sisällyttämisen aiheuttaman hallinnollisen taakan ja toisaalta hyötyjen punninnasta. Puheenjohtaja 
kannusti yhteistyöryhmäläisiä ottamaan kantaa asiaan. Jätehuollon sisällyttäminen kansallisesti CER-
direktiivin toimeenpanoon sai sekä kannatusta että vastustusta. Lisäkommentteja voi lähettää Marja-Riitalle.  
 

 
7. Yhteistyöryhmän jäsenten ajankohtaiset kuulumiset / ryhmäläiset  

VTT: 

 VTT:llä ja Sykellä yhteinen hanke liittyen vaikeasti kierrätettäviin jätteisiin. 
 
PIRELY:  

 PIRELY:ssä on tuottajavastuun valvonnassa aloittanut uusia virkahenkilöitä: Henriikka Harinen (SUP), 
Matti Silvola (tietojärjestelmä ja muovipakkaukset), Enni Virtanen (SER).  

 
8. Muut asiat  

Todettiin, että syksyn kokouksille haetaan kalentereista aikoja. 

9. Kokouksen päätös 
 


